
Campionatul Mondial de Lupte
pe Plajă, la Mangalia
10 iunie 2015 15:39

Lotul  național  de  lupte,  antrenat  de  Ioan  Giuglea  și
Cornelius  Dorian  Trucmel  se  pregătește  intens  pentru

Campionatul Mondial de Lupte pe Plajă, care va avea loc în
perioada  12-14  iunie,  pe  plaja  „Laguna“  din  Mangalia.
Aproximativ  300  de  luptători  din  15  ţări  vor  veni  să-şi
măsoare forţele pe parcursul celor trei zile ale competiției,
între  orele  14.00  –  19.00.  Evenimentul  este  organizat  de
Uniunea Mondială de Lupte, împreună cu Federația Română de
Lupte,  C.S.  Mangalia  și  ASM  Callatis  MG  Mangalia,  în
parteneriat cu Primăria Municipiului Mangalia. Lotul României
este format din 57 de sportivi, care vor concura la 3 trei
categorii  de  vârstă:  cadeţi,  juniori  şi  seniori,  atât  la
feminin, cât şi la masculin. Din echipa României fac parte opt
sportivi  constănţeni,  dintre  care  trei  sunt  legitimați  la
cluburile  de  lupte  din  Mangalia.  Aceștia  sunt:  cadeţi:
Cristina  Pintilie  (50  kg),  Florin  Gheorghe  (70  kg)  şi
Sebastian  Raicea  (+70  kg),  toţi  de  la  Liceul  cu  Program
Sportiv „Nicolae Rotaru”; juniori: Ana Maria Bunduc (50 kg) –
CSS Mangalia, Marius Marin (80 kg) – Aurora 23 August, Mădălin
Pârvulescu (+80 kg) – CS Mangalia şi Liviu Costache (70 kg) –
CS Mangalia şi LPS; seniori: Mihail Ţurcanu (80kg) – CS Farul.
În lupta pentru medaliile de la mondiale se vor înscrie şi
trei foşti sportivi ai LPS: Ionuţ Caraş (CSA Steaua), Dorin
Pârvan (Astra Arad) şi campionul mondial en-titre la categoria
80 kg Vlad Caraş (CS Reşiţa). Acesta din urmă îşi va apăra
titlul câștigat la ediţia de anul trecut a mondialelor de
lupte  pe  plajă,  care  a  avut  loc  în  Grecia.  Desemnarea
Mangaliei ca şi gazdă a acestei competiţii de nivel mondial
este apreciată devicepreşedintele Federaţiei Române de Lupte,
Lucian Luca, acesta fiind un obiectiv pe care şi l-a asumat
încă de la numirea sa în funcţie, în 2013. „Iată că, în urma
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relaţiilor excelente de colaborare cu forurile internaţionale
de specialitate, am reuşit să mă ţin de promisiune şi să fac o
bucurie practicanţilor şi iubitorilor acestui sport. Este o
victorie a luptelor româneşti, iar sportivilor noştri le dorim
să cucerească un număr cât mai mare de medalii”, a declarat
Luca,  acesta  fiind  şi  preşedinte  al  Asociaţiei  Sportive
Municipale Callatis MG Mangalia.

Profesorul  Sorin  Mihai  din
Mangalia,  noul  Inspector
general  adjunct  al  ISJ
Constanţa
10 iunie 2015 15:39

Profesorul de Limba şi Literatura Română, Sorin Mihai, din
Mangalia, ocupă de foarte puţin timp funcţia de Inspector

general adjunct. Sorin Mihai predă Limba şi Literatura Română
la Şcoala Generală nr. 5 „Gala Galaction” Mangalia şi are
posibilitatea să-şi păstreze câteva ore chiar dacă deţine, în
prezent, această funcţie importantă ce îl va solicita într-o
mare măsură.

Despre  activitatea  ce  va  rezulta  din  noua  calitate  de
Inspector general adjunct, dar şi despre viziunea pe care o
are  în  legătură  cu  schimbările  care  trebuie  să  apară  în
Educaţie, puteţi afla din interviul următor:

Care sunt realizările din plan profesional şi de când predaţi
la Şcoala Generală nr. 5 „Gala Galaction”?

Am  devenit  profesor  imediat  ce  mi-am  terminat  studiile
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universitare, în 1998. Am ales această meserie din pasiune şi
din vocație pentru că şi astăzi, după atâția ani, intru, în
fiecare zi, cu bucurie în sala de clasă.

Cele mai mari realizări ale mele, în plan profesional, sunt
reprezentate de miile de elevi pe care am reușit să-i fac
conștienți că Limba și Literatura Română este un mod de a se
defini pe ei înșiși. Bucuriile şi reușitele lor școlare au
fost şi sunt, în egală măsură, bucuriile mele.

Faptul că i-am putut educa peacești tineri, dar și că am putut
să îi îndrum către succes este unul dintre marile plusuri ale
carierei mele didactice.

Sunt profesor de Limba și Literatura Română de 15 ani la
Școala  Gimnazială  „Gala  Galaction”  din  Mangalia.  Sunt
absolvent  al  Universității„Ovidius”  din  Constanța  şi,  de
asemenea,  licențiat  al  Facultății  de  Drept  din  cadrul
Universității Române de Științe şi Arte „Gheorghe Cristea”.

Am crezut, întotdeauna, că Educația este singurul mod adevărat
de a reuși în viață. Am aplicat acest lucru cât am fost elev
şi student, iar, apoi, ca profesor, am încercat să-i conving
pe elevii mei de justețea acestui deziderat. Sunt bucuros că
mulți  au  înțeles  că  nu  poți  construi  nimic  durabil  pe  o
fundație șubredă şi că, fără educație, ești un om neterminat.

Cea mai mare realizare personală consider că este familia. Am
o familie frumoasă şi o căsnicie fericită.

Cum v-aţi propus să ajutaţi învățământul din Mangalia şi din
Constanța?

Ca peste tot în țară, învățământul din Constanța este în mare
suferință.  Avem  prea  multe  inegalități,  prea  puțină
solidaritate şi insuficiente parteneriate pentru performanță.

Îmi  propun  să  facem  din  Inspectorat  un  catalizator  al
performanței educaționale din județ. Iar acest lucru se poate



face doar prin cooperare şi asumarea responsabilităților, cu
onestitate.

Vreau  să  clădim  un  exemplu  de  succes  punând  să  lucreze
împreună  trei  factori  esențiali:  profesorii,  elevii  şi
părinții.  Rolul  nostru  este  să  punem  acest  angrenaj  în
mișcare, ca să genereze performanță.

Vreau să facem un audit al sistemului, pentru a avea o idee
clară despre ce merge şi despre ce trebuie schimbat. Trebuie
să stabilim clar direcțiile de acțiune pentru ca, prin efort
comun, să valorificăm, optim, orice resursă.

De  asemenea,  vreau  şi  propun  transparență  şi  onestitate.
Dialogul  este  principiul  central  după  care  țin  să-mi
structurez  activitatea.

Sunt multe lucruri care pot fi îmbunătățite la nivelul Legii
Educației. Chiar acum este un efort de a realinia legislația
la realitățile din sistem. Vreau să avem o amplă consultare
pentru  a-i  propune  Ministerului  cele  mai  bune  soluții.
Constanța poate contribui substanțial la noua legislație.

Cum  veţi  putea  îmbunătăți  învâţământul  din  Mangalia  prin
activitatea din cadrul ISJ Constanţa?

Așa  cum  spuneam,  vreau  mai  multă  transparență,  mai  multă
deschidere şi mai mult dialog. Dacă punem aceste principii pe
primul loc în activitatea noastră, am convingerea că putem
trece cu succes peste probleme.

Vreau să discutăm deschis despre problemele din învățământul
constănțean, vreau să discutăm cu toți cei care au ceva de
spus,  care  vor  să  se  implice.  În  același  timp,  vreau
prioritizare, să existe realism în asumarea unor obiective,
pentru că știu că nu se pot rezolva toate problemele deodată.
Aduc cu mine la inspectorat buna-credință şi dorința de a se
implica  a  unui  om  cu  experiență  la  catedră,  care  a  avut
constant elevii în faţa sa și care știe care sunt nevoile



reale ale sistemului.

Privilegiez o abordare centrată pe probleme şi pe soluții, nu
una birocratică şi administrativă în exces.

Vreau să dispară orice fals zid dintre școală şi Inspectorat.
În echipă, alături de colegii mei, putem genera schimbarea de
care e nevoie în învățământul constănțean.

Ce v-a recomandat pentru funcția de Inspector Școlar General
Adjunct?

Pregătirea mea profesională şi cariera didactică în Mangalia
au fost hotărâtoare pentru această numire. Mă bucur că un
profesor care își face datoria, fără a fi membru de partid şi
fără a beneficia de vreun sprijin, a putut accede în această
poziție. Este o confirmare că am făcut ceea ce a fost corect
în toți acești ani.

 

Agenții  economici  avizați
pentru debranșare
10 iunie 2015 15:39
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Peste  2.500  de  ţigarete
netimbrate  descoperite  în
P.T.F. Vama Veche
10 iunie 2015 15:39
Poliţiştii  de  frontieră  din  cadrul  Gărzii  de  Coastă  au
identificat în P.T.F. Vama Veche o persoană de sex masculin
care  intenţiona  să  introducă  în  ţară  2.520  de  ţigarete
netimbrate fără documente justificative.

În data de 09.06.2015, în jurul orei 05.00, în P.T.F. Vama
Veche s-a prezentat pentru controlul de frontieră cetăţeanul
turc T.H., în vârstă de 44 de ani, şofer al unui autocar care
efectuează curse regulate între Turcia şi România.

În  bagajul  personal  şi  între  scaunele  şoferului  au  fost
descoperite,  ascunse  şi  nedeclarate,  2.520  de  ţigarete
netimbrate mărcile President şi Ashima.

Poliţiştii  de  frontieră  au  ridicat  în  vederea  confiscării
cantitatea de ţigarete, în valoare aproximativă de 1.360 lei
şi au întocmit lucrare penală pentru săvârşirea infracţiunii
de contrabandă, faptă prevăzută şi sancţionată de art. 270,
alin. 3 din Legea 86/2006 privind Codul Vamal.

Proiectul  „Joint  Risk
Monitoring during Emergencies
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in the Danube Area Border”,
la final
10 iunie 2015 15:39
În perioada 10 – 12.06.2015, la Neptun, va avea loc închiderea
oficială a proiectului strategic ”Joint Risk Monitoring during
Emergencies in the Danube Area Border” finanţat în cadrul
Programului  de  Cooperare  Transfrontalieră  România-Bulgaria
2007-2013.

La  această  activitate,  sunt  invitaţi  să  participe
reprezentanţii  administraţiei  publice  locale,  precum  şi
reprezentanţi ai tuturor partenerilor din proiect.

Cu această ocazie, joi, 11 iunie a.c., ora 12.00, la Centrul
Internaţional de Conferinţe al Complexul Hotelier Doina din
Neptun va avea loc o conferinţă de presă în care se vor
prezenta rezultatele proiectului.

 

Concursul  Național  Nicolaus
Copernic,  la  Colegiul
Economic Mangalia
10 iunie 2015 15:39

Comunicat de presă

În data de 9 iunie 2015, a avut loc ultima întâlnire a
elevilor Colegiului Economic Mangalia care au făcut parte

din  echipa  de  proiect  a  Concursului  Național  Nicolaus
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Copernic. Pe parcursul a două ore s-a desfășurat un adevărat
„tur de forță” prin lumea fascinantă a Misterelor Universului.
Astfel,  elevii  claselor  a  XI-a  au  organizat  expoziții
fotografice, expoziții de carte și lecturi publice, elevii
claselor  a  X-a  au  captat  atenția  auditorilor  cu  filme
didactice și prezentări power point având ca temă Nașterea și
Evoluția Universului, iar cei de clasa a IX-a și-au arătat
măiestria, construind mai multe machete mecanice și electrice
ca modele în miniatură ale universului, sub îndrumarea prof.
dr. Irina Marin.

La finalul întâlnirii a avut loc un concurs de idei creatoare
despre Nașterea și Evoluția Universului, unde elevii au emis
propriile ipoteze documentate știițific. Prof. Delia Florea,
unul  dintre  coordonatorii  revistei  Litere  Amestecate,  a
prezentat cele două numere (din aprilie și mai) dedicate în
exclusivitate temei concursului.

În decursul celor 2 luni în care s-a desfășurat proiectul, s-
au realizat peste 20 de activități, iar echipa de proiect care
la început era formată doar din 20 de elevi și doi profesori
coordonatori, s-a extins la peste 100 de elevi și 5 profesori.
. Ne-am bucurat să îi avem ca invitați și susținători, pe
colegii noștri mai mici: Alexia Ciobănel (elevă în clasa a IV-
a la Liceul Teoretic Callatis) și Ayan Amet (elev în clasa a
III-a la Școala Generală Gala Galaction) care au participat la
activitățile noastre în calitate de voluntari, dar mai ales
dornici de a învăța lucruri noi de la colegii lor liceeni
deja.

Ținem să mulțumim pe această cale Asociației Secular-Umaniste
pentru provocarea lansată.



Centrul  Mangaliei  intră  în
sistematizare
10 iunie 2015 15:39

Serviciul  Administrarea
Domeniului  Public  şi  Privat
Mangalia va demara două proiecte
ample, ce vizează sistematizarea
centrului  oraşului,  in  zona
pieţei  centrale  şi,  respectiv,
finalizarea  reţelelor  stradale

din Cartierul Dobrogea II. Potrivit conducerii ADPP Mangalia,
cele două proiecte vin în sprijinul cetăţenilor oraşului, prin
fluidizarea circulaţiei, dar şi prin modernizarea unui cartier
în plină dezvoltare.

Sistematizarea  zonei  Piaţa  Mercur  presupune  reorganizarea
circulaţiei din arealul turistic
al oraşului. Potrivit conducerii
ADPP  Mangalia,  în  urmă  cu  mai
mulţi  ani,  suprafaţa  cuprinsă
între  Şoseaua  Constanţei,  str.
Vasile Alecsandri şi str. Oituz
din centrul oraşului a devenit
zonă de promenadă, destinată, exclusiv, circulaţiei pietonale,
traficul  auto  fiind  interzis.  Prin  urmare,  circulaţia
autoturismelor se derulează în principal pe Şoseaua Constanţei
şi, adiacent, pe Mihai Viteazu şi Vasile Alecsandri, traficul
fiind unul infernal, indiferent de anotimp.

Tocmai  de  aceea,  spun  şefii  ADPP,  s-a  luat  decizia
reorganizării  circulaţiei  între  Şoseaua  Constanţei  –  str.
Vasile Pârvan – str. Frumoasei – str. Vasile Alecsandri. “Va
fi modificată intrarea în acest areal, realizându-se un sens
unic de pe Şoseaua Constanţei către Vasile Alecsandri, ieşirea
urmând să se facă de pe strada Vasile Pârvan, către Şoseaua
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Constanţei”, a declarat, pentru “Ediţia de Sud”, directorul
ADPP  Mangalia,  Cătălin  Cornaci.  “În  acest  cvartal  vor  fi
realizate şi noi locuri de parcare, urmând să fie, astfel,
evitate blocajele cu care ne confruntăm la ora actuală. În
faţa primăriei va fi înlăturată “insula” direcţională de formă
trunghiulară  şi  executat  un  sens  giratoriu”,  a  mai  spus
directorul ADPP Mangalia.

Cartierul  Dobrogea  II,  o  zonă  în  plină  dezvoltare
imobiliară, a beneficiat de lucrări de alimentare cu apă,

canalizare  şi  realizarea  reţelei  pluviale.  În  momentul  de
faţă, conducerea ADPP Mangalia îşi doreşte completarea acestor
lucrări,  acolo  unde  ele  încă  nu  au  fost  realizate.  Cum
străzile sunt, în prezent, doar pietruite, urmează ca acestea
să fie asfaltate complet.

Decizia  demarării  acelor  două  proiecte  a  fost  luată  de
consilierii locali în cea mai recentă şedinţă. ADPP Mangalia
va demara lucrările după efectuarea procedurilor legale de
achiziţie şi în funcţie de alocaţiile bugetare.

Infrastructura praf şi lipsa
disciplinelor sportive pentru
copii,  puse  pe  tapet  de
cetăţeni  în  şedinţa  de
consiliu
10 iunie 2015 15:39
Şedinţa ordinară de la primărie, ce a avut loc ieri, a părut
una  liniştită,  faţă  de  întâlnirile  anterioare  din  ultima
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vreme, când ciondănelile dintre edilul Cristian Radu şi aleşii
locali  s-au  ţinut  lanţ.  Însă,  spre  sfârşitul  discuţiilor,
spiritele  s-au  aprins,  din  nou,  în  urma  sesizărilor  unui
cetăţean din localitate, Cristian Cralev, care a ridicat, în
faţa consilierilor, două probleme spinoase ale urbei.

Una dintre acestea face referire la dezastrul de pe strada
Matei Basarab, care, potrivit cetăţenilor din zonă, arată ca
după bombardament: “Ni s-au făcut trotuare, alveole în locul
spaţiilor verzi, e totul frumos. Dar străzile sunt într-o
stare  deplorabilă.  Astă  iarnă  s-a  pus  piatră,  dar,  de  la
greutatea  maşinilor,  s-au  creat  gropi  care  ne-au  distrus
maşinile. Mai sunt trei luni, vine toamna, vin ploile, nu veţi
mai putea asfalta. Am rămas cu strada asta ca în 1900… Matei
Basarab a fost cea mai frumoasă stradă din Colonişti. Acum nu
mai putem ţine un geam deschis din cauza prafului”.

Directorul  ADPP  Mangalia,  Cătălin  Cornaci,  a  replicat  că
procedurile de modernizare a străzilor din zona cu pricina
sunt în plină derulare, dar că, pe rolul instanţei, există o
contestaţie, care întârzie demararea lucrărilor.

“De ce vorbim despre atâtea proceduri?”, a întrebat, retoric,
desigur, consilierul local Ion Mincă. “Cei de la spaţii verzi
de la Eforie se laudă că au de încasat mult de aici, de la
Mangalia.  Nu  mai  vorbesc  despre  ce  se  face  în  sensul
giratoriu… Mă întreabă lumea ce o să fie acolo şi eu ce să le
spun? Că am votat ca prostul să apară acolo un bloc turn? Nici
nu  am  văzut  proiectul,  chiar  nu  ştiu  ce  să  le  răspund
oamenilor. O să vină DNA-ul si ne ia pe toţi”, a concluzionat
Ion Mincă.

 Primarul spune că sălile de sport sunt folosite, gratuit, de
poliţişti şi … pesedişti!

O a doua problemă ridicată de Cristian Cralev a fost cea a
lipsei de perspectivă pe care o au copiii din Mangalia, în
special  fetele,  când  vine  vorba  despre  practicarea  unei



discipline sportive: “Eu, unul, nu vreau să îmi fac fetiţa
luptătoare, vreau să practice un sport mai domestic. Clubul de
handbal s-a închis, pentru că profesorul nu a putut face faţă
cheltuielilor. Poate găsiţi o soluţie pentru încurajarea altor
displine,  în  afara  luptelor  sau  fotbalului”,  a  solicitat
cetăţeanul din Mangalia. Acesta a mai spus că, interesându-se
la clubul care înglobează mai multe displine sportive şi care
este finanţat de primărie, acesta nu şi-ar fi primit niciun
leu din cele 10 miliarde pe care le are de încasat.

În replică, primarul Cristian Radu a ţinut să reamintească
tuturor liderilor de cluburi sportive că pot beneficia de
fonduri din banul public numai în cazul în care adresează
Clublui Sportiv Callatis un proiect de finanţare: “Şi eu spun
pasionat de sport şi urmresc evoluţia acestuia la Mangalia.
Trebuie să spunem că Asociaţia Callatis are multe displine:
fotbal, lupte, box… Legislaţia în vigoare prevede că este
necesar un proiect de finanţare conceput de fiecare club ce
doreşte fonduri de la primărie, dar, de exemplu, clubul de
handbal  nu  a  înaintat,  niciodată,  un  astfel  de  proiect”.
Cristian Radu i-a mai acuzat, aşa cum a mai făcut-o şi în
trecut, pe cei ce utilizează gratuit sălile de sport de la
liceele “Callatis” şi “Ion Bănescu”, cu acceptul conducerii
unităţilor  cu  pricina.  Printre  aceştia  i-a  reamintit  pe
poliţiştii din Mangalia, dar şi … pesediştii locali, care ar
juca  fotbal,  în  sala  de  la  “Callatis”,  aproape  de  miezul
nopţii!

Afirmaţiile sale au stârnit rumoare în sala de şedinţe. Însă,
după calmarea spiritelor, consilierul local Dragoş Bociog a
subliniat faptul că, orice club afiliat unei federaţii, poate
solicita, potrivit Legii 350, fonduri publice, în baza unui
proiect. “În ceea ce priveşte activitatea sportivă privată,
aceasta se face în baza unei sume plătite, de către părinţi,
antrenorului,  în  acelaşi  fel  în  care  plătesc  o  oră  de
meditaţii  la  şcoală.  Noi,  Consiliul  Local,  putem  veni  în
sprijinul cluburilor, punându-le, gratuit, sălile de sport la



dispoziţie”, a conchis Dragoş Bociog.

Anunţ RAJA
10 iunie 2015 15:39
Pentru remedierea unei avarii survenite noaptea trecută, în
jurul orei 04,00 (9 iunie 2015), la conducta principală de
alimentare  cu  apă,  cu  diametrul  de  300  mm  situată  pe
Bulevardul Al. Lăpuşneanu, în zona blocului AL3,  SC RAJA
Constanţa a fost nevoită să întrerupă alimentarea cu apa în
municipiul Constanţa, între orele 06,00 – 12,00. Iniţial, s-a
încercat remedierea avariei cu conducta sub presiune, însă,
dat fiind că este o conductă principală, iar debitul de apă
este foarte mare, în cele din urmă, a fost nevoie de sistarea
alimentării de apă. Sunt afectaţi consumatorii cuprinşi în
perimetrul  delimitat  de  Bulevardul  Al.  Lăpuşneanu  –  Tomis
– Soveja – Semănătorului – Al. Lăpuşneanu, precum şi Punctele
Termice numerele 54, 55 şi 56.

 

Ne cerem scuze tuturor abonaţilor afectaţi, cărora le dăm
asigurări că echipele RAJA Constanţa fac tot posibilul pentru
remedierea avariei într-un timp cât mai scurt, astfel încât
furnizarea de apă să fie reluată la parametri normali.

 

https://editiadesud.ro/anunt-raja-17/


Vântul  puternic  a  anulat
concursul  de  înot  la  “No
Stress Triathlon“
10 iunie 2015 15:39

Astăzi, la Olimp, s-a desfăşurat cea de
a IV-a ediţie a “No Stress Triathlon“.
Cei circa 400 de concurenţi aliniaţi la
start au putut participa la unul dintre
cele două concursuri: cel olimpic, cu
10  de  kilometri  alergare  şi  40  de
kilometri bicicletă sau cel sprint, cu
20  de  kilometri  bicicletă  şi  5
kilometri alergare. Din cauza vântului
extrem  de  puternic,  organizatorii  au
renunţat la partea de înot din concurs.

Înscrierea concurenţilor s-a făcut pe trei categorii: „primul
meu triathlon“ (debutanţi, care nu au mai participat niciodată
la o astfel de întrecere), „amator“ (“no stress“, cei ce au
mai  participat  la  triathloane,  dar  nu  sunt  pe  listele  de
elită) şi „elite“ (cei aflaţi în top, pe baza rezultatelor din
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2014). Cel mai tânăr concurent are 9 ani, iar cel mai
vârstnic, veteranul competiţiei, are 64 de
ani.  Participanţii  au  venit  din  toate
colţurile României, dar şi din alte ţări.
Printre  participanţi  s-a  numărat  şi
primarul Cristian Radu, care a participat
la ambele probe ale competiţiei – alergat
şi bicicletă.

Primul  finalist  al  ediţiei  de  anul  acesta  al  “No  Stress
Triathlon“, timişoreanul Ciprian Bălănescu, spune că îi pare
rău că nu a putut participa şi la proba de înot, dar că,
totuşi,  şi-a  îndeplinit  obiectivul,  acela  de  a  caştiga
concursul.
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Şedinţă  ordinară  a  CL
Mangalia
10 iunie 2015 15:39
Primarul Mangaliei, Radu Cristian a convocat pentru luni, 08
iunie, ora 16:30, o şedinţă ordinară a Consiliului Local, în
cadrul căreia se vor dezbate mai multe proiecte de interes
public.  Consilierii  municipali  vor  pune  în  discuţie,  pe
ordinea de zi, printre altele, proiectul de hotărâre referitor
la aprobarea rectificării bugetului de venituri şi cheltuieli
pe anul 2015 pentru Municipiul Mangalia. De asemenea, va mai
fi supus votului un proiect de hotărâre privind aprobarea
indicatorilor tehnico-economici ai lucrărilor de alimentare cu
apă şi canalizare care vor fi efectuate în Cartierul Dobrogea
2 Mangalia, jud. Constanţa.

Presiune  scăzută  la  reţeaua
de  apă  din  cauza  vântului
puternic
10 iunie 2015 15:39
În jurul orei, 13,15, din cauza vântului, la nivelul Staţiei
de pompare şi tratare Palas, de pe B-dul Aurel Vlaicu s-au
înregistrat fluctuaţii în alimentarea cu energie, iar una din
pompele principale s-a oprit. Imediat, s-au făcut manevrele
pentru repornirea instalaţiei, iar la ora 13,25 s-a reluat
pomparea în condiţii optime. În această situaţie, abonaţii din
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cartierele CET, Viile Noi, Medeea, Palas, Km4-5, Km5, Poarta
6, Abator, Gara, Casa de Cultura, Inel I şi Inel II, au apă cu
presiuni scăzute, pentru aproximativ o oră, pana la 14,30,
perioadă în care sistemul va intra în presiunea normală de
lucru.

Prof.  Emil-Corneliu  Ninu
lansează  volumul  de  poezii
„Verba Volant”
10 iunie 2015 15:39
Duminică, 14 iunie, începând cu orele 15.00, la Cercul Militar
Mangalia va avea loc o nouă lansare de carte, „Verba Volant”,
având  ca  autor  pe  prof.  Emil-Corneliu  Ninu.  Cartea  va  fi
prezentată de personalitățile cultura expoziție colectivă de
pictură va cuprinde tablouri ale artiștilor plastici Nicolae
Găgeanu,  Marieana  Oleniuc,  Corina  Vicolov,  Marcela  Dabu,
Sergiu-Cristian Petică, George Șerban, Mioara Iancu-Bratosin.

Un grupaj de poezii din opera autorului va fi susținut de
tinerii artiști, de la „Teatrul Magic”, iar, ca evenimentele
să cuprindă toate artele, un recital de pian va fi interpretat
de  prof.  Adina  Lozinschi,  cantautorul  George  Șerban,  la
chitară, urmând a face clipa mai frumoasă !
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Astăzi este sărbătorită Ziua
Mondială a Mediului
10 iunie 2015 15:39

Ziua Mondiala a Mediului (Ecologiei) – 5 Iunie – instituită
în 1972 de Adunarea Generală a Naţiunilor Unite pentru

celebrarea Conferinţei „Ecologia Umană” de la Stockholm şi
reprezintă elementul cel mai important al Programului Ecologic
al Naţiunilor Unite (UNEP).

Această  zi  se  sărbătoreşte  pe  5  iunie  a  fiecarui  an  si
constituie  un  prilej  pentru  institutiile  guvernamentale,
administratiile locale, asociatiile de tineri, organizatiile
nonguvernamentale de a se mobiliza prin manifestari comune
menite  sa  atraga  atentia  asupra  necesitatii  protejarii
factorilor de mediu.

Marcarea Zilei Mondiale a Mediului reprezinta un binevenit
semnal  si  un  indemn  de  a  actiona  unitar  pentru  salvarea
patrimoniului nostru natural pe care avem datoria de a-l lasa
nealterat  generatiilor  viitoare.  Ziua  Mediului  este  o
sarbatoare a tuturor cetatenilor indiferent de tara, rasa sau
de alta natura.

Spatiile  verzi  din  orase,  gradinile  si  parcurile  sunt
adevarate refugii pentru multi dintre noi. Ceea ce facem in
directia protejarii acestora facem, in primul rand, pentru
noi, pentru sanatatea noastra si a generatiilor care ne vor
urma. Este important a sadi in mintea si sufletul fiecarui
cetatean  al  societatii,  conceptul  ca  omul,  ca  specie
biologica, este dependent de natura si nu poate trai in afara
ei.  Fiecare  dintre  noi  poate  contribui  semnificativ  la
ameliorarea si protejarea parcurilor, a spatiilor verzi sau a
gradinilor, precum si la celebrarea acestei sarbatori prin
participare si sustinere.

(intorsura.ro)
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5 iunie, Ziua Învăţătorului
10 iunie 2015 15:39
Astăzi, în ţara noastră, este sărbătorită Ziua Învăţătorului,
instituită ca manifestare festivă educaţională, cu caracter
naţional, apolitic si cultural, anual, pe data de 5 iunie,

conform Legii 289/2007, aprobate de Parlament.
Ziua Învăţătorului este cea mai veche sărbătoare laică,

fiindcă  în  data  de  30  iunie  1927  Tribunalul  Ilfov  a
autentificat statutul Asociaţiei Generale a Învăţătorilor din
România,  prin  care  se  oficializa  şi  finaliza  atunci
manifestarea solidarităţii între cadrele didactice la nivelul
României Mari.

Învăţătorii sunt cei care cu trudă, cu dăruire şi cu iubire se
apleaca catre ceea ce are mai scump omenirea: copiii. Ei,
învăţătorii sunt cei care lasă grijile la poarta şcolii, care
nu au voie să se îmbolnăveasca niciodată, nu au voie să fie
trişti.

„Ediţia de Sud” urează un călduros „La Multi Ani!” tuturor
doamnelor şi domnilor învăţători!

Atenţie la scăldat!
10 iunie 2015 15:39

O dată cu încălzirea vremii, creşte şi numărul persoanelor
care  aleg  să-şi  petreacă  timpul  liber  în  apropierea

cursurilor de apă, lacurilor, canalelor şi, nu în ultimul
rând, pe litoralul Mării Negre. Ţinând cont de faptul că, o
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parte din aceste zone sunt neamenajate, creşte pericolul de
înec şi accidente.

În acest context, Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă
„Dobrogea” al judeţului Constanţa informează cetăţenii cu o
serie de reguli şi măsuri ce trebuie respectate în scopul
prevenirii acestor evenimente nedorite:

– frecventaţi doar locurile special amenajate pentru înot şi
scăldat;

–  respectaţi  întotdeauna  recomandările
salvamarului/administratorului  locului  de  agrement;

– evitaţi scăldatul în mare, lacuri, canale sau alte cursuri
de apă unde malurile sunt abrupte, curenţii foarte puternici,
albiile  nămoloase  sau  pline  cu  plante,  pietre,  crengi  şi
trunchiuri de copaci;

–  nu  realizaţi  acte  de  teribilism  prin  plonjarea  de  pe
stabilopozi,  platforme,  poduri  sau  alte  elemente  de
construcţii;

– nu intraţi în apa rece înfierbântaţi, după ce aţi stat
foarte mult timp la soare;

– nu vă aventuraţi în apă când sunteţi în stare de ebrietate,
seara târziu sau pe timp de noapte;

– sa nu lăsaţi copiii nesupravegheaţi lângă şi în apă. Ei se
vor scălda numai sub controlul părinţilor sau altor persoane
mature.

Totodată,  cetăţenii  au  obligaţia  să  respecte  panourile  de
avertizare  “Scăldatul  interzis,  pericol  de  înec”  şi  să
conştientizeze  riscurile  la  care  se  expun  atunci  când  se
scaldă în locuri neamenajate pentru că plata unei clipe de
neatenţie poate fi o viaţă.



Continuă  disensiunile  dintre
consilieri  şi  primar:
Regulamentul  de  gospodărire,
respins a treia oară!
10 iunie 2015 15:39
Tensiunile accentuate dintre o parte a aleşilor locali şi
primarul Cristian Radu, ce îşi pun amprenta, tot mai des în
ultima vreme, pe şedinţele de consiliu, au ieşit la iveală şi
la cea mai recentă întâlnire. Unul dintre cele mai disputate
puncte de pe ordinea de zi a şedinţei de consiliu de săptămâna
trecută l-a constituit Regulamentul de gospodărire a oraşului,
despre care ”Ediţia de Sud“ a scris, în repetate rânduri.

Regulamentul, ce cuprinde atât normele de de gospodărire pe
raza  municipiului,  cât  şi  sancţiunile  ce  ar  urma  să  fie
aplicate cetăţenilor şi comercianţilor din urbe – cu valori
cuprinse între 500 şi 2.500 de lei – a fost reintrodus, pentru
a  treia  oară,  în  şedinţă  publică.  Şi  de  data  aceasta,
discuţiile pe marginea sa au degenerat în acuze reciproce
între  Cristian  Radu  şi  consilierii  care  nu  au  considerat
oportun un astfel de regulament.

Respingerea proiectului este pusă, de către primar, pe seama
intereselor personale ale consilierilor opozanţi: “Trebuie ca,
pe fiecare construcţie, pe fiecare teren, să apară câte un
panou pe care să figureze numele şi numărul de telefon al
proprietarului. Pentru că acolo unde ni se reproşează nouă că
există probleme vorbim, de fapt, despre terenuri private“.

De partea cealaltă a “baricadei“ au fost criticate măsurile
luate de Poliţia Locală cu privire la agenţii economici, dar
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şi la persoanele fizice: “Prin Mangalia şi în staţiuni, pe
domeniul public, a crescut iarba de peste un metru. Înainte să
fie  aplicate  sancţiuni  împotriva  privaţilor,  ar  trebui  ca
primăria să dea un exemplu şi să îşi facă treaba“, a spus
consilierul local Paul Foleanu. Mai mult, potrivit acestuia,
există  cazuri  în  care  agenţii  economici  nici  nu  au  fost
avertizaţi, potrivit legii, de poliţiştii locali, ci li s-au
aplicat amenzile imediat.

La  rândul  său,  Dragoş  Bociog,  a  declarat  că  regulamentul
înaintat Consiliului Local nu face referire decât la sancţiuni
şi amenzi, fără a favoriza, în vreun fel, agenţii economici,
“beneficiari“  ai  multor  taxe  şi  impozite  şi  prea  puţine
facilităţi.

La finalul polemicilor, pentru a treia oară, proiectul privind
Regulamentul de Gospodărire a Mangaliei nu a trecut de votul
majorităţii Consiliului Local.

Ulterior şedinţei, şeful Poliţiei Locale, Mihai Angelescu, ne-
a  declarat  că,  în  lipsa  unui  regulament  de  gospodărire  a
urbei, agenţilor pe care îi conduce le va veni mult mai greu
să aplice legea: “Va fi mult mai greu să acţionăm, neavând
instrumentele  adecvate.  Vom  beneficia,  în  schimb,  de
prevederile hotărârilor de consiliu anterioare şi vom acţiona
în baza acestora“.

No  Stress  Triathlon  Olimp
2015
10 iunie 2015 15:39

Comunicat Primăria Mangalia
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Primarul Municipiului Mangalia, Radu Cristian, va participa la
competiția  sportivă  No  Stress  Triathlon  2015,  care  se  va
desfășura în perioada 4-7 iunie, la Olimp. Prima etapa din
Circuitul Național de Triathlon va avea loc în data de 6 iunie
pe  Plaja  Paparazzi,  începând  cu  orele  10:00.  Probele
concursului  conțin  două  tipuri  de  distanțe,  respectiv
sprint(înot  500m,  ciclism  21km  și  alergare  5km)  și
olimpic(înot 1500m, ciclism 42km și alergare 10 km). Cei care
nu pot face toate cele trei probe, se pot întrece în ștafete
de tip corporate, family, masculin, feminin sau mixt. După
finalizarea concursului de Triathlon No Stress pentru adulți,
urmează, în aceeași zi de la ora 16.00, Junior Aquathlon 2015.
Evenimentul se adresează copiilor cu vârste cuprinse între 9
și 15 ani care își doresc să guste din provocarea celor două
probe  de  aquathlon:  înot  și  alergat.  Distanțele  stabilite
pentru cele două probe sunt: grupa de vârstă 9-12 ani: 100 m
înot, 1 km alergare iar grupa 13-15 ani: 100 m înot, 1 km
alergare. Proba de înot se va desfășura în apa mării iar cea
de alergare pe malul mării, pe faleza din Olimp. Înscrierea
pentru copii este gratuită. Seria de concursuri continuă și
duminică, 7 iunie, cu No Stress Triathlon Olimp Off Road,
ediția a IV-a. Cei care prefera Off Road-ul, vor înota în apa
mării 500 m, vor pedala pe lângă lacuri, 20 km pe faleza din
Olimp și vor alerga pe nisip, pe malul mării, 5km. Pentru cei
care nu pot face toate cele trei probe, se pot întrece în
ștafete de tip corporate, family, masculin, feminin sau mixt.
Totul  se  va  încheia  cu  o  festivitate  de  premiere  și  o
petrecere  oferită  de  organizatori.

„Ionăşeni – Satul meu natal”
10 iunie 2015 15:39
Cartea prezintă satul și oamenii din satul Ionășeni, dar, mai
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ales, evenimentul „Fiii satului”, manifestare culturală ce s-a
desfășurat, pentru prima dată în această localitate, în ziua
de 11 mai 2014. Numeroasele materiale incluse în volum, în
care și-au exprimat gândurile locuitori ai satului, dar și
invitați la întâlnirea „Fiii satului”, reflectă realitățile:
sociale, economice, politice și culturale ale Ionășeniului, în
veacul trecut.

În volum sunt incluse numeroase mărturii ale ionășenenilor,
astfel că, din descrierile realizate de fiii satului, se poate
reconstitui o mare parte din istoria Ionășeniului, în veacul
al XX-lea, ba chiar, în mică parte, și istoria satului din
secolul al XIX-lea. Discursurile rostite la Căminul cultural,
în ziua de 11 mai 2014, precum și materialele trimise pentru a
fi publicate în această carte, cuprind multe informații despre
școala și învățătorii din sat, despre cele trei biserici și
preoții care au slujit în Ionășeni, despre muncile câmpului și
activitățile din gospodării, specifice fiecărui anotimp.

Cartea, apărută la Editura Ex Ponto din Constanța, în format
B5, cu un număr de 248 de pagini, este structurată astfel:
Prefață,  Cuvânt  înainte,  nouă  capitole,  Concluzii,  20  de
pagini cu fotografii de la prima ediție a întâlnirii „Fiii
satului” Ionășeni și Anexe.

Etnologul  Mihai  Camilar,  fiul  renumitului  scriitor  Eusebiu
Camilar,  a  scris  Prefața  acestei  cărți,  în  care  a  vorbit
despre frumusețea satului Ionășeni, iar, în primul capitol,
preotul  Neculai  Șalaru  a  realizat  un  scurt  istoric  al
localității.  Capitolul  al  II-lea  cuprinde  pregătirea
evenimentului „Fiii satului”. Aici sunt descrise, în cele mai
mici  detalii,  toate  activitățile  desfășurate  pentru
organizarea  întâlnirii  și  zecile  de  persoane  care  au
participat  la  numeroasele  activități.

Derularea activităților este pe larg descrisă în capitolul al
III-lea,  unde  au  fost  inserate  discursurile  rostite  de
invitații de onoare la eveniment, la Căminul cultural, cât și



concursurile  organizate  cu  acest  prilej.  Despre  istoricul
Bisericii  „Sf.  Dumitru”,  din  livada  satului,  se  pot  afla
informații din capitolul al IV-lea. Următorul capitol cuprinde
reflectarea  evenimentului  în  mass-media.  Invitații  la
eveniment și-au exprimat gândurile în capitolul al VI-lea, iar
în capitolul al VII-lea au fost prezentate unele amintiri și
întâmplări din viața familiilor preoților satului Ionășeni.

Un capitol aparte este capitolul al VIII-lea, unde o parte
dintre fiii satului, precum și alți participanți la întâlnire,
și-au descris impresiile referitoare la această zi de neuitat
pentru toți participanții la eveniment. Capitolul al IX-lea
cuprinde  Cuvântul  de  încheiere  al  Consiliului  Sătenilor,
prezentat la sfârșitul întâlnirii „Fiii satului”, după care
urmează concluziile asupra acestui volum. La final, au fost
adăugate 40 de fotografii realizate pe parcursul derulării
activităților din ziua de 11 mai 2014 și mai multe anexe, unde
se pot vedea o parte dintre documentele întocmite pentru buna
organizare și desfășurare a evenimentului menționat.

Lansarea cărții a avut loc în ziua de 17 mai 2015, în satul
Ionășeni, la cea de-a doua ediție a întâlnirii „Fiii satului”.
Au  fost  prezenți:  prefectul  județului  Botoșani  –  Costică
Macaleți,  vicepreședintele  Consiliului  Județean  –Vasile
Cristian Achiței, primarul comunei Trușești – Mihai Puruhniuc
și consilieri locali ai comunei Trușești, Consiliul Sătenilor
Ionășeni, preoți, profesori, învățători și numeroși cetățeni
ai  satului.  Cu  acest  prilej,  coordonatorul  volumului,
cercet.șt.dr.  Sorin  Marcel  COLESNIUC,  a  primit  titlul  de
„Cetățean  de  Onoare”  al  comunei  Trușești,  pentru  merite
deosebite și contribuția adusă la viața socială și culturală a
satului Ionășeni, comuna Trușești, județul Botoșani.

„Ionășeni este satul în care s-au nascut, au trăit și au
trecut  în  lumea  celor  drepți  bunicii  mei,  Elisaveta  și
Gheorghe Gavril și străbunica mea, Ileana. Ionășeni este satul
în care s-a născut și a trăit și mama mea, Rodica, timp de
peste două decenii. În acest sat am locuit și eu, împreună cu



bunicii, până la vîrsta la care a trebuit să merg la școală,
după care am revenit an de an, în fiecare vacanță de vară,
atâta timp cât bunicii mei au fost în viață. Prin lecturarea
acestui volum, se pot afla o mulțime de detalii referitoare la
viețile și activitățile ionășenenilor. Pentru cine este străin
de aceste locuri, dar mai ales pentru cei din mediul urban,
informațiile pot fi chiar interesante. Lucrarea fiind, în mare
parte, una memorialistică, în unele situații, pentru un mai
mare farmec stilistic, am păstrat regionalismele și am lăsat
unele expresii și fraze exact așa cum au fost formulate de
autori. Ionășeni – satul meu natal. Întâlnirea Fiii satului 11
mai 2014, este a șasea carte pe care o public în mai puțin de
doi ani de la apariția primului meu volum. Această a șasea
carte  am  publicat-o  împreună  cu  Consiliul  Sătenilor  din
Ionășeni, al cărui președinte este dl Dumitru Cernescu, cel
fără de care apariția acestui volum nu ar fi fost posibilă”, a
menționat  coordonatorul  volumului,  cercet.  șt.  dr.  Sorin
Marcel COLESNIUC.

SC RAJA SA a demarat campania
de verificare şi înlocuire a
contorilor  la  abonații
casnici
10 iunie 2015 15:39
În ultima perioadă, SC RAJA SA Constanţa a efectuat o amplă
acțiune de verificare a abonaților, indiferent de statutul
juridic  al  acestora  (gospodării  individuale  sau  agenți
economici). În unele cazuri, în urma verificărilor efectuate
la gospodăriile individuale, s-au găsit contoare blocate sau
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montate fără a fi respectate cerințele tehnice, toate aceste
aparate de măsură înregistrând eronat consumul de apă.

Având în vedere toate aceste aspecte, la nivelul SC RAJA SA s-
a luat decizia demarării unei ample campanii de înlocuire a
contorilor, realizată din fonduri proprii. Astfel, începând de
astăzi, 03 iunie 2015, echipele Corpului de Control împreună
cu inspectorii constatatori din cadrul SC RAJA SA Constanța au
demarat acțiunea de verificare și înlocuire a contorilor de la
nivelul gospodăriilor individuale – abonați persoane fizice.
Toți contorii ce vor fi montați sunt de clasă de precizie C și
au buletin de verificare metrologică cu valabilitate pentru o
perioadă de șapte ani. Pe lângă verificarea și înlocuirea
apometrelor,  echipele  mixte  efectuează  și  o  sigilare  a  a
aparatelor de măsură, cu sigilii înseriate, al căror număr
unic va fi trecut în baza de date a consumatorilor. Acțiunea a
fost demarată pe municipiul Constanța, în zona Faleză Nord, pe
străzile Zorelelor, Răchitași și Tabla Buții.

Pentru derularea acestei campanii în bune condiții, facem un
apel către toți abonații să ne asigure accesul la căminul de
branșament și să ne pună la dispoziție toate informațiile
legate  de  rețeaua  interioară  a  imobilelor  aflate  în
proprietate.


